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O godzinie 150s Przewodnicz4cy Rady Miejskiej Pawel Blaszkiewicz otwarl obrady
L sesji Rady Miejskiej w Jpdrzejowie.
Przewodniczqcy Rady stwierdzil, 2e na sali obrad obecnych jest 19 radnych; przewodniczqcy
Rady stwierdzil quorum prawomocne do podejmowania uchwal

Przewodniczqcy zglosil kandydaturE radnej Janiny Szreniawy na sekretar za obrad.
Radna Janina Szreniawa podziqkowala dodaj4c, Le mo2epomyli6 sip w liczeniu, po czym

zaproponowala kandydaturg radne go Krzy szto fa S wi etl ika.
Radny Krzysztof Swietlik v,ryrazil zgodp.
WiEcej kandydatur nie zgloszono.

A . ..Rada 
Miejska w Jgdrzejowie jednoglosnie przyjgla kandydaturg radnego Krzysztot-a

Swietlika na sekretarza obrad.

PorzEdek obrad:
1. otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, powolanie sekretarza obrad.
2. uchwala w sprawie zmianw budzecie miasta i gminy na 2009 rok.
3. Sprawy ro2ne.
4. ZamkniEcie obrad.

A d . 2 .
Wiceprzewodnicz4cy Rady MarekZygan od,czytaluzasadnienie do projektu uchwaly.
Radny Tadeusz Lesiakowski zwr6cil uwagQ, ze w projekcie uchwiy purugrury s i o

sqjednobrzmi4ce. Radny poprosil Burmistrza, aby siE do tego ustosunkowal.
Burmistrz Marek Wolski uwala,2e jest to chochlikdrukarski i w zwiqzku z tym wnosi

autopoprawkE polegaj4c4 na wykresleniu $ 6 i zmiang numeracji kolejnych paragrafow.
W zwi4zku z uwagq Przewodniczqcego Rady, 2e w projekcie uchwaly jlst zalqcznik nr 6
Burmistrz poprosil o przerwg.

o godzinie 1510 Przewodniczqcy Rady Miejskiej Pawel Blaszkiewicz oglosil 5 minutprzerwY.

Na salq obrad przybyl radny Grzegorz KuSmierz; obrady kontynuowano przy obecnoSci
20 radnych.

Burmistrz Marek Wolski wycofal wczeSniej zgloszonqautopoprawkE i zglosil nastppnq:
$ 6 otrzymuje brzmieniez ,rZal4cznik nr 13 do uchwaty do uchwaty Nr XXXVII/275/09
Rady Miejskiej w Jpdrzejowie z dnia 29 stycznia 2009 r. w sprawie uchwalenia budietu
miasta i gminy na 2009 r. otrzymuje brzmienie zgodnie z zal4cznikiem nr 6 do niniejszej
uchwaty".

Radny Pawel Faryna powiedzial, 2e cieszy fakt, iz s4 pieniqdze z lJrzpdu
Marszalkowskiego w kwocie 25 000 zl i sqprzeznaczone na Przys6w i gorow. Radny zapyial,
czy nie warlo tych Srodk6w przenieSd na Sud6l, gdzie w budzicie jest 5 000 zl. Co .ii3irj
kwoty Burmistrz zamierza zrobic w Sudole? Burmistrz obiecal, 2e 

"iakieS 
pieni*dze znajdzil

i przeznaczy na Sud6l. Pan Faryna odnoSnie pienigdzy przeznaczony"h ,ru remont chodnika przy
trl' okrzei powiedzial, 2e byly 2 przetargi i obydwa zostaly uniewaznione. Zwigksza sig krvotp;



jest listopad. W imieniu Klubu Radnych PiS Pan Faryna wnioskuje o przeznaczenie kwoty
w wysokoSci 52 000 zl na szczepionki na grypQ, w zwiqzku z tym, ze jest bard,zo du1o
zachorowah, a powinno sig zadba6 o zdrowie mieszkaric6w.

Burmistrz Marek Wolski przypomnial, ze zwigkszenie Srodk6w na chodnik przy ul.
Okrzei odbylo sig na jednej z poprzednich sesji - w sierpniu. Do podpisania umowy potrzebna
jest cala procedura administracyjna. Na to zadanie nie bylo dw6ch przetarg6w, tylko jLden. Byl
jeden oferent, kt6ry dal cene za wysok4 pozatym nie bylo tyle w budzecie.-Zdecydowanl,
2e ten odcinek wykona ZaWad Uslug Komunalnych, ale Srodki trzeba przekazac w formie
dotacji. Co do szczepionek, to bardzo piEkna inicjatywa, ale kogo radny wybierze do tych
szczepionek za 52 000? Najstarszych, amohe dzieci...? Proszp policzyc ile zatgkwotE bEjzie
szczepionek. Kt6re dzieci radny v'rybierze? Jezeli jest mowa o takiej inicjatywie, to proszg
m6wic o wigkszych kwotach. Burmistrz dodal, 2e realizuje decyzjg Rady Miejskiej z sierpnia
o budowie chodnika na ul. Okrzei.

Radny Tadeusz Lesiakowski zwr6ci| uwagQ, Ze radny Faryna powiedzial
o szczepionkach na grypg, a szczepionka powinna by6 przeciw grypie.

Radna Janina Szreniawa powiedziala, 2e nie zgadza siq z Burmistrzem, 2e trzeba bylo
wczeSniej m6wi6 o szczepionce. O szczepionce m6wil radny Kruk kilka miesiqcy temu.
Na pytanie Burmistrza ,,na co" radna odpowiedziala, 2e na pneumokoki i zapytala, czy ktoS
na to odpowiedzial. Zdrowie jest bardzo waane. Gdzie indziej Burmistrz nie zmienial
wykonawc6w, mimo 2e przystryil tylko jeden. Na ul. Kopernika przez 6 lat Burmistrz
nie zmienil.

Radny Pawel Faryna przypomnial, ze postawil wniosek dotyczqcy kwoty na szczepionkE
przeciwko grypie i chcialby, aby ten wniosek zostal przeglosowany.

Radny Teodor Kot powiedzial, 2e w tej uchwale i w poszczeg6lnych zalqcznikach jest
duZo wigcej zmian: w zalqczniku nr 3, nr 2. Pan Kot przedstawil te zmiany: w zalqczniku nr 3,
a obecnie w materialach nr 5, na dom kultury planuje sip wzrost wydatk6w o 749 000 zt.
Ptzetarg poszedl niewiele powyzej 10 ml. Ostatnio podpisano dwie umowy na roboty
dodatkowe.Czy Burmistrz przewiduje zate 500 000 -bo zabezpiecza kwotq 500000 z tych
749 000 ' zn6w jakieS roboty dodatkowe? W tym samym zalqcznlku zdjqte zostalo 820 000 zt,
a dolozono na dom kultury i na inne zadania, migdzy innymi doloZono w zalqczniku nr 2 kwotq
78 000 na remont drogi gminnej Prz4slaw - Prz4slaw Maly. Proponuje sig w zalqcznrk1 nr )
przeniesienie kwoty 52 000 na chodnik. Zdejmujemy zteren6w inwestycyjnych. Wniosek zostal
zlohony w 2008 roku; zostala podpisana pre-umowa 28 V 2008 roku. Koszt kwalifikowany
inwestycji, czyli kwota dofinansowania z PARPU - 13 700 000 zl. My w tym zadaniu
zdejmujemy Srodki. Wiemy, 2e w PARPIE prawdopodobnie wniosek sig nie 

-znajdzie,bo 
tereny

inwestycyjne nie zostaly wykupione. Czy zdejmuj4c z tego zadania kwotq w wysokoSci 820 00b
zl, a trzeba sig z tym liczy(,, 2e gmina sig przygotowuje do zloaenia wniosku do RpO; nab6r
prawdopodobnie bEdzie wiosn4 2010 roku w ramach dzialania 2.4. Zabierane se pieni4dze
z cel6w inwestycyjnych, przerzucane sqna dom kultury, anie otrzymamy prawie l4 ml. W rtku
nastEpnym zacznre brakowad na tereny inwestycyjne. Burmistrz siQ trochE pospieszyl
przenoszqc kwotE 500 000 na dom kultury. Burmistrz chyba jeszcze nie ma SwiadomoSci, ciy
bqd4 roboty dodatkowe optocz tych dw6ch zgloszen i podpisanych um6w, i zabezpiecza ju2
nastQpne 500 000. Radny Kot p1'ta dlaczego. Jak jest z wnioskiem do Regionalnego programu
Operacyjnego? Czy Burmistrz bpdzie w stanie zlotyc do wiosny, przygotowad dokumentacjg
technicznq? Pan Kot, w zwiqzku z tym, 2e zmian finansowych jest bard,zo dulo, a nie wynika
to z uzasadnienia do uchwaly, prosi RadE o odrzucenie tej uchwaly. Niech poszczegolne komisje
sig zapoznaj4 niech maj4 dokladny wglqd, jak te finanse wygl4daj4.

Burmistrz Marek Wolski odpowiedzial, 2e termin realizacji domu kultury zostal
skr6cony z 2011 na 2010. Aby siggn4i po pieniqdze europejskie z RPO trzeba podpisa6 aneks
skracajqcy. Poniewa2 we wniosku bylo 2009 -2070, a umowa jest podpisanana20ll, to sig nie
zgadza i ttzeba aneksowa6 umowQ z wykonawcq skracaj4c termin wykonania do ZbtO.



Za

Wykonawca sig na to godzi. W zwi4zku ztym przeniesione to zostalo w wieloletnim programie
inwestycyjnym na 2010. Ponadto pewne przeniesienia wynikaj q z zarzqdzeri Burniistrza,
do kt6rych jest Burmistrz upowaZniony. 78 000 to jest dotacja. To wszystko jest
odzwierciedlone w zalqcznikach. Co do teren6w inwestycyjnych: wypadliSmy z listy
indykatywnei ze wzglpdu na nie wykupienie grunt6w. Dlaczego nie wykupione - na ten temat
jest co powiedziei. Kwota nie jest ,,Wezyszczona" do zera; bgdzie to realizowane, tym bardziej,
2ebpdzie tam budowana droga do nowego zakladu.

Radny Pawel Faryna poprosil o odpowied2na jego pierwsze pytanie w sprawie Sudolu.
Burmistrz Marek Wolski odpowiedzial, 2e zadania Przys6w i Bor6w to zadania

umieszczone w budzecie i byly zlohone wnioski na te zadania do FROW-u. Je2eli przyznano
pieniqdze nate zadania,to gdzie indziej mo2na je przeznaczyi? Do Sudolu nie mozna.

Przewodnicz4cy Rady Pawel Blaszkiewiczzaml<n4l dyskusje w tym punkcie.

wi ceprzewo dni cz4cy Rady Pawel ol szak o dczytal proj ekt uchwaly.
Uwag nie zgloszono.
W glosowaniu wziglo udzial20 radnych.

Rada Miejska w Jgdrzejowie powzipla uchwalp nr L/380/09 w sprawie zmian w budzecie
miasta i gminy na2009 rok, nastgpujqce iloSci4 glos6w:

-  1 1
Przeciw - 8
Wstrzymalo siE - I
/Uchwala nr L/380/09 w za\qczeniu do protokolu/.

Ad .3 .
Radna Janina Szreniawa zapytala, kto robil przedmiary na chodnik na ul. Okrzei.
N aczelnik Marta PEdzik-Prawda odpowie dziala, 2e Stani slaw Andrzej ewski.

Przewodnicz4cy Rady Pawel Blaszkiewicz poinformowalo nastEpujqcych sprawach:

nr XLVII/3 59109 Rady Miejskiej w JEdrzejowi e z dnia 24 wrzesnia2}}9 roku w sprawil
przeznaczenia do sprzeda|y w drodze przetargu nieruchomoSci komunalnej.
Rozstrzygniqcie nadzorcze znajduje sig w Biurze Rady Miejskiej i tam mozna siq z nim
zapozna(,.

zagospodarowania nieruchomoSci. Pismo zostanie przekazane na posiedzenie komisji
z moZliwosci4 wprowadzenia projektu uchwaly na najblizsz4 sesje.

Radny Pawel Olszak zapytal, kto jest adresatem tego pisma.
Przewodnicz4cy Rady odpowiedzial, 2e adresatem tego pisma jest Pan Burmistrz Miasta
Jqdrzejowa, ale podczas dyzuru wrQczono je r6wnieZ Przewodniczqcemu Rady.

zaldad produkcyjny, zabudowanych na podstawie pozwolenia na budowg. to pisml
r6wnie2 zostanie przedstawione na posiedzeniach komisji do zapo)nania
sig i prawdopodobnie bgdzie przedmiotem obrad najbli2szej sesji.

Radny Adam Czajor powiedzial, 2e potwierdza sip to, o czym m6wil na ostatniej sesji.
Trzeba przygotowad uchwalg okreSlaj4c4 kt6re nieruchomoSci s4 do sprzeda2y, nalafCcfr
zasadach rtd., Zeby wszystkie podmioty byly traktowane r6wno, zeby niki nie mial pretensji,
2e jednemu sip sprzedaje, a drugiemu nie.

Przewodnicz4cy Rady Pawel Blaszkiewicz powiedzial,2 e jest zupelnie odmiennego
zdania. Tworzenie jakiejkolwiek uchwaly i ustalanie takich czy innych warunk6w moze Rade



zablokowa( w przyszloSci. Rada ma takie uprawnienia, Ze indywidualnie moZe rczpatrywa(,
kaldqsprawQ. Jakie bEd4 dyskusje na komisjach, to czas poka2e.

Radny Teodor Kot powiedzia\, 2e w artykule Gazety Wyborczej z dnia 24 paadziernika
Burmistrz siE wypowiedzial: ,,Ja jestem przeciwny takiej sprzeda2y, na pewno tig na to nie
zgodzg". Chodzi o sprzeda2 nieruchomoSci komunalnych zabudowanych: ZDZ, pana
Bolwifskiego i ,,Wafelek". Radny rozumie, 2e Burmistrz mial to na mysli wypowiadajqc takie
slowa publicznie. Pan Kot jest zdziwiony tymi slowami, bo je2eli chcemy by6 postrzegu"i iuLo
gmina rozwojowa.... Burmistrz tam siE wypowiedzial we wlasnym imieniu, nie w imieniu
Rady. ZDZ zlo2yl wnioski na wykup tej nieruchomoSci, w 2008 roku Komisja Budzetu
zaopiniowala wniosek pozytywnie; do tej pory brak efekt6w. JeSli chcemy byi postrzegani jako
gmina rozwojowa i inwestujqc w tereny w poludniowej czESci miasta, powinniSmy jednak wyjSi
przedsipbiorcom naprzeciw. Zwracalqc sip do Burmistrza Pan Kot powiedzial' ,,Fu.t siq wiej
chwili zachowuje jak lowca posag6w. Jak Pan dorwie juz kandydatkp na malzonkq to juzlE pan
z posagu oskubie. Ja m6wig tak: aktem malzeriskim jest umowa dzier2av,y, a tym posigiem lest
czynsz dzierZawny. I Pan siq tak zachowuje". JeSli chcemy by6 postrz"guni jako gmina
rozwojowa to powinniSmy zachowywai siE inaczej. Byla pozytywna opinia fomisli Buizetu,
Burmistrz powinien przygotowad uchwalq, przedlo?yd j4 Radzie pod giosowanie. Na terenach
inwestycyjnych zwroci sig nastgpny przedsigbiorca o wykup terenu. I co? pan go znowu
zablokuje? No chyba nie.

Burmistrz Marek Wolski powiedzial, 2e zar6wno Pan Kot, jak i wszyscy radni dobrze
wiedz4 2e rownie? komisja mole zlo|yc projekt uchwaly na sesjg. ,,Dlaczego pan blokuje?',
Burmistrz dodal, 2e nic nie robil po kryjomu. Powiadamial radnych, ze jest inwestor i chce
dzierLawic. Tak4 informacjg Burmistrz mial, ze chce dzier2awi6 i bqdzie dzierLawil dalej. W tej
chwili coS siE zmienilo inwestorowi. OdnoSnie artykulu - Burmistrz uwa2a, ze w przypadku
sprzedaLy, gmina za dulo pieniqdzy by stracila.

Radny Tadeusz Lesiakowski uwaZa, 2e trzeba opracowa6 projekt uchwaly odnognie
sprzeda?y teren6w w strefie inwestycyjnej. To s4 tereny nie konfliktowe. Jako miasto, jako
radni, oczekujemy, 2e bqd4 przychodzid nastgpni inwestorzy. Musimy stwarza(, klimat powzez
decyzjq odnoSnie wykupu. Kahdy przedsigbiorca, kt6ry wklada duZe pieniqdze, chce mie6
ksiggg wieczystq na swoim.

Radny Adam Czalor uwala, 2e naleLaloby stworzyd uchwalq z wykazem wszystkich
nieruchomo6ci, kt6re s4 do sprzedu2y - niekoniecznie ju2 dzieraawionych. gEdA jasne
transparentne zasady. JeLeli ktoS bqdzie dzieraawil, bgdzie mial SwiadomoSd, czy to bgdzie m6gt
kupii, czy nie. Pan Bolwiriski zainwestowal - chcialby pracowai na swoim. To samo zterenami
inwestycyjnymi. Nale2aloby stworzyi jasne zasady: jezeli sprzedajemy, to na zasadach
okre5lonych i sprzedajemy te, kt6re s4 do sprzeduzy. Wtedy nie bEdzie niedom6wiefi,
niejasno3ci, podejrzeri. Podobnie stalo siE z mieszkaniami komunalnymi priy bonifikacie 98 yo.
Komisja podjpla wsp6lnie takie zdanie, 2e takiego mieszkania komunalnego, jako Ze gmina nie
ma obowi4zku zabezpieczania, nie sprzeda, poniewa2 tych miesikari jest za malo
a oczekuj4cych jest za dulo. Nie ma okre5lonych zasad, w jaki spos6b bEdzie przydzielac, czy
wedlug czekania...? To budziloby podejrzenia, dlaczego temu przydzielono, a na drugi dzien
kupil sobie za dwa procent wartoSci. Tu teL nalelaloby stworzyd pewne zasady, pewiei klucz,
i okre5li6, Zeby ka2dy wiedzial na czym stoi jak zawiera umowg. Je2elijest do sprzedtzy -
sprzedad; je2eh nie - to bqdzie jasno widzial, 2e nie jest do sprzeda2y i wtedy bgdzie sam
decydowal, czy inwestowa6, czy nie. Nie bgdzie to budzilo emocji.

Radna Janina Szreniawa powiedziala,2ePan Boliriski remontowal, ale nie remontowal
na swojqrqkg, tylko mu Urz4d pozwolil na to. Ma na pewno na to dokumenty. To nie jest tak, Ze
wszedl i sobie remontowal. ,,A dzisiaj dopiero - a, nie damy mu. Proszq paristwa. U nas od
poczqtku w tej Radzie jest balagan - chcg powiedzie6 - bo tak, jak zeszLqkadencjg bylo 17
stolik6w na ul. KoScielnej, gdzie miesigcznie przych6d byt 300 z\otych- 400 ztotych.-Nie bylo
dyskusji. Rano przyszli handlowa6, stoliki wycigte, buduj4. A u nas tak: ten przyjdzie...panie



Burmistrzu - nie; Pan Burmistrz - nie. No nie, tu jest istny balagan w tej Radzie. proszq
Paristwa. Ja m6wilam wczeSniej, od samego pocz4tku, jak jest. Wezmy siq do roboty, a nie,
dzisiaj kt6ryS radny pisze, bo politykE urzqdza, proszg nie pozwolid sprzedawa6 gminie,
bo kampania wyborcza idzie. No nie, ProszE Pafistwa, do tego nic nie dojdziemy,-dajmy
sig ludziom rozwija€'.
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Rady Miejskiej w Jgdrzejowie Pawel Blaszkiewicz o godzinie l5as
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